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Protokół nr 3 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 3.06.2019 r. 
 

Posiedzenie prowadził Michał Gramatyka, Przewodniczący Komisji. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Analiza sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Województwa Śląskiego 

za 2018 rok, informacji o stanie mienia Województwa Śląskiego, a także 

wykonania planu finansowego samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury oraz innych samorządowych osób 

prawnych. 

3. Analiza sprawozdania finansowego oraz opinii z badania przedmiotowego 

sprawozdania finansowego wydanej przez biegłego rewidenta. 

4. Podjęcie uchwały Komisji dotyczącej wystąpienia z wnioskiem 

o udzielenie/nieudzielenie absolutorium dla Zarządu Województwa Śląskiego 

z tytułu wykonania budżetu Województwa Śląskiego za rok 2018. 

5. Omówienie Raportu o stanie województwa za rok 2018. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie posiedzenia. 
 

Ad. 1 

Przewodniczący – przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 
 

Komisja jednogłośnie (za 3) przyjęła porządek posiedzenia. 
 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja przyjęła Protokół Nr 2 z posiedzenia 

w dniu 15.04.2019 r. 
 

Komisja jednogłośnie (za 3) przyjęła Protokół Nr 2 z posiedzenia w dniu 

15.04.2019 r. 
 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja najpierw zajęła się punktem 

5. Omówienie Raportu o stanie województwa za rok 2018. 
 

Komisja przyjęła propozycję Przewodniczącego.  
 

Ad. 5 

Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

podstawą prawną jest zmiana w ustawie o samorządzie województwa w zakresie 

obowiązku opracowywania Raportu o stanie województwa (art. 34 a). Sejmik skorzystał 

ze swoich ustawowych uprawnień i przyjął uchwałę Nr V/55/6/2018 Sejmiku 

Województwa Śląskiego w sprawie określenia szczegółowych wymogów dotyczących 

opracowania Raportu o stanie województwa. Mamy rekomendację, aby po 

przeprocedowaniu Raportu w tym roku wrócić do kwestii zawartości treściowej 

Raportu. Przedstawiła i omówiła prezentację dotyczącą Raportu o stanie województwa 

za rok 2018 (załącznik do protokołu).  
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Przewodniczący – materiał jest na bardzo wysokim poziomie i nie powinien pozostać 

na poziomie Sejmiku, ale powinien zostać wysłany do śląskich szkół i uczelni 

wyższych. Jest to kompendium wiedzy o województwie.  

Radny Dariusz Iskanin – jako radny Piekar Śląskich zapoznawał się z raportem 

o stanie mienia komunalnego, który w swojej formie i treści był znacznie mniej 

obszerny. Natomiast tutaj są poruszone aspekty przedsiębiorczości, obszarów 

przestrzeni itp.  

Radny Józef Kubica – problemem, który chyba nas wszystkich martwi jest 

depopulacja. Mamy otwarte granice i mnóstwo ludzi wyjechało.  

Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

oczekiwania mieszkańców się też zmieniły, nie tylko w zakresie standardów, 

ale i np. jakości środowiska. Decyzje o migracji są łatwiejsze. Konkurujemy z całym 

światem.  

Radny Dariusz Iskanin – dramatyczna jest sytuacja w Bytomiu związana ze zmianami 

w przemyśle wydobywczym. Ogniska biedy są dość duże i nieprzypadkowo 

w prezentacji Bytom się kilka razy pojawiał. Obszary Bielska, Katowic i Częstochowy 

wiodą prym.   

Przewodniczący – w przypadku tego dokumentu nie podejmujemy decyzji, ponieważ 

jest to kompetencja Sejmiku. Zrealizowaliśmy sugestię Pana Jana Kawuloka 

Przewodniczącego Sejmiku, aby raport był na każdej z komisji.  
 

Ad. 2 

Przewodniczący – przypomniał, że wstępna prezentacja odbyła się na kwietniowym 

posiedzeniu Komisji.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Województwa 

Śląskiego za 2018 rok jest pozytywna.  

Przewodniczący – czy Państwo Radni mają pytania? Szpital Św. Barbary w Sosnowcu 

na jednej z ostatnich sesji Zarząd Województwa prezentował, że jest tam ok. 25 mln zł 

straty.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – jest to osoba prawna i jej danych 

nie analizuje. To pytanie do Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej. Zarząd 

Województwa jeszcze nie przyjmował uchwały o dofinansowaniu ujemnego wyniku 

finansowego.  

Przewodniczący – jeżeli nie ma pytań, to przechodzimy do kolejnego punktu porządku 

posiedzenia. 
 

Ad. 3 

Przewodniczący – czy są pytania lub uwagi do sprawozdania finansowego oraz opinii 

z badania przedmiotowego sprawozdania finansowego wydanej przez biegłego 

rewidenta? Jest w ciężkiej sytuacji, ponieważ dyskutujemy nad budżetem, który w 90% 

był realizowany przez Zarząd Województwa, którego była członkiem.  

Radny Piotr Czarnynoga – jest to taka sytuacja, z którą się spotykamy w samorządach 

po wyborach. Kiedyś wybory odbywały się w czerwcu i była inna sytuacja.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – opinia biegłego rewidenta jest 

pozytywna.  

Przewodniczący – jeżeli nie ma pytań, to przechodzimy do kolejnego punktu porządku 

posiedzenia. 
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Ad. 4 

Przewodniczący – członkowie Komisji mają projekt uchwały Komisji wraz 

z uzasadnieniem. Uchwała Komisji wskazuje trzy elementy: 

 sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Województwa Śląskiego za rok 2018 

wraz z informacją o stanie mienia Województwa Śląskiego, a także wykonaniem 

planu finansowego samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, 

samorządowych instytucji kultury oraz innych samorządowych osób prawnych, 

 opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dotyczącą sprawozdania 

z wykonania budżetu Województwa Śląskiego za rok 2018,  

 sprawozdanie finansowe oraz opinię z badania przedmiotowego sprawozdania 

finansowego wydaną przez biegłego rewidenta.  

Na podstawie tych trzech dokumentów Komisja postanawia wystąpić do Sejmiku 

Województwa Śląskiego z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Województwa Śląskiego z tytułu wykonania budżetu Województwa Śląskiego za rok 

2018. W uzasadnieniu do uchwały wpisane są:  

 elementy sprawozdania rocznego,  

 poszczególne wskaźniki makroekonomiczne,  

 podstawowe informacje o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 2014 

– 2020, 

 podstawowe informacje o sposobach zrównoważenia budżetu, 

 podstawowe informacje dotyczące zadłużenia Województwa Śląskiego, 

 wskazane są również relacje budżetu Województwa Śląskiego z budżetem 

państwa (przepływy finansowe) z wyszczególnieniem poszczególnych 

ministerstw, 

 ostatnim elementem jest informacja o składzie osobowym Komisji 

uwzględniająca rezygnację Pana Marka Balta z mandatu radnego Sejmiku 

Województwa Śląskiego.  

Zaproponował, aby Komisja przyjęła uchwałę w sprawie udzielenie absolutorium 

Zarządowi Województwa z wykonania budżetu Województwa Śląskiego za rok 2018. 
 

Komisja w głosowaniu: za – 3, przeciw – 0, wstrzymał się – 1 przyjęła uchwałę 

w sprawie absolutorium dla Zarządu Województwa Śląskiego z tytułu wykonania 

budżetu Województwa Śląskiego za rok 2018. 
 

Ad. 6 

Przewodniczący – czy są sprawy różne? Jeżeli nie, to przechodzimy do ostatniego 

punktu porządku posiedzenia. 

 

Ad. 7 

 

Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący zakończył posiedzenie 

Komisji. 

 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Michał Gramatyka 
 


